
P R O T O K Ó Ł   NR 9/07 

z posiedzenia Komisji BudŜetu i Inwestycji 

w dniu 25 października 2007 roku 

 

 

 

 Pan Stanisław Gieroń – Przewodniczący Komisji dokonał otwarcia posiedzenia, 

powitał członków Komisji i przedstawił proponowany porządek posiedzenia (w zał.). 

 

Lista obecności w załączeniu.  

 

 

Ad. 1. 

  Pan Przewodniczący obrad przedstawił opinie Zespołu ds. ławników 

o kandydatach na ławników do Sądu Okręgowego w Kielcach: 

1.   Kumorowska Anna – opinia pozytywna  

2.  Madej Sławomir – opinia pozytywna    

3.  Mróz Zygmunt – opinia negatywna  

4.  Podgórska Alicja – opinia pozytywna    

5.  Szcześniak BoŜena – opinia pozytywna    

6.  Wawrzeńczyk Danuta – opinia pozytywna  

7.  Zając Halina – opinia pozytywna    

8.  Zapała Jadwiga – opinia pozytywna.   

 

Komisja akceptuje opinie Zespołu. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał pismo Wójta Gminy w sprawie wycofania 

z porządku Sesji wniosku dotyczącego wprowadzenia opłaty adiacenckiej dla 

właścicieli terenów przylegających do drogi gminnej Oblęgór – Sieniów (pismo znak: 

RIT-7324/2/07 z dn. 12.10.2007 r. w zał.). 
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Pan Wiesław Piotrowski – Przewodniczący Rady Gminy – przypomniał, Ŝe powyŜszy 

projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu Rady Gminy i został skierowany do 

Komisji Rady Gminy. Pan Wójt złoŜył pisemny wniosek o wycofanie projektu 

uchwały. 

 

Komisja popiera wniosek Wójta Gminy. 

 

Ad. 2. 

 Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie zmian w budŜecie gminy Strawczyn na 2007 r. 

 

Pani Anna Dziewanowska zwróciła się z zapytaniem, kiedy będzie zakupione 

wyposaŜenie do nowo dobudowanej części szkoły w Oblęgorku? 

Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy wyjaśniła, Ŝe złoŜony jest wniosek 

o dofinansowanie zakupu wyposaŜenia na kwotę ok. 200.000 zł, trzeba poczekać czy 

będzie rozpatrzony pozytywnie. 

Na zapytanie Komisji poinformowała, Ŝe rezerwa wynosi 37.000 zł. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie zaopiniowanie w/w projektu 

uchwały: wszyscy członkowie Komisji głosowali za opinią pozytywną.  

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie 

gminy  Strawczyn na 2007 r. 

 

Ad. 1. 

 Pani Zdzisława Adamczyk – Kierownik RIT – w związku z planowaną zmianą 

systemu usuwania odpadów, w czerwcu br. dokonana była zmiana „Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Strawczyn”. Teraz na Sesję 

przygotowany jest projekt uchwały w celu określenia górnych opłat za odbiór 

odpadów komunalnych i opróŜnianie zbiorników bezodpływowych.  

Na wzór gminy Morawica zaproponowane są górne stawki opłat za: 
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- odbiór odpadów komunalnych odpady gromadzonych w pojemnikach 110 L – 5 zł + 

VAT, 

- za opróŜnianie zbiorników bezodpływowych i transport – 15 zł + VAT za 1 m3.  

 

W gminie Morawica mieszkańcy płacą za odbiór odpadów od 5,00 zł + VAT do 6,00 

zł +VAT od jednego pojemnika.  

Gmina kupuje worki na szkło (0,39 zł +VAT) i plastik (0,49 zł +VAT) i rozdaje je, a 

odbiór odpadów segregowanych jest bezpłatny.  

W gminie Piekoszów mieszkańcy płacą po 6,20 zł + VAT za opróŜnienie pojemnika, a 

w Miedzianej Górze 5,20 zł +VAT i po 1,00 zł miesięcznie za dzierŜawę pojemnika. 

Na terenie naszej gminy na posesjach stoją pojemniki na szkło i plastik, łącznie jest 

ich 2300.  Chcemy porozstawiać tak, aby na kaŜdej posesji stał jeden pojemnik 110 L, 

sołtysi robią wykazy posesji.  

Planuje się selektywną zbiórkę odpadów, jeŜeli właściciel posesji zgromadzi w ciągu 

roku określoną ilość odpadów segregowanych, będzie mógł skorzystać z rabatu w roku 

następnym. 

Worki na zbiórkę szkła i plastiku zakupi gmina, będą je rozdawać sołtysi. 

Właściciele posesji, a takŜe przedsiębiorcy muszą podpisać indywidualnie umowę  

z przedsiębiorcą opróŜniającym pojemniki. Gmina ma obowiązek kontrolować, gdzie 

właściciel posesji wywozi śmieci? 

W rozdz. 4 „Regulaminu...” jest zapis, Ŝe właściciel jest zobowiązany udokumentować 

usuwanie odpadów. Jest teŜ określone, Ŝe stałe odpady mają być usuwane z posesji w 

terminach uzgodnionych z odbiorcą z częstotliwością co najmniej raz w miesiącu, ale 

dopuszcza się zmniejszenie lub zwiększenie częstotliwości wywozu odpadów. 

 

Pan Przewodniczący obrad poprosił o wyjaśnienie, co będzie jeŜeli właściciel posesji 

nie podpisze umowy na usuwanie odpadów? 

Zaproponował, aby w projekcie uchwały wpisać kwoty brutto, np. w § 1 pkt. 1 a) 

5,35 zł (w tym 7 % VAT) i sprecyzować zapis, Ŝe jest to kwota płacona za 

opróŜnienie jednego pojemnika, bo z obecnego zapisu wynika, Ŝe moŜna mieć 5 
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pojemników do opróŜnienia i zapłaci się 5 zł, natomiast w § 1 pkt. 1 b) wymienić 

kwotę 16,05 zł (w tym 7 % VAT). 

 

Komisja poparła wniosek Pana Przewodniczącego obrad. 

 

Pan Wiesław Piotrowski – Przewodniczący Rady Gminy poinformował – będą 

sytuacje, Ŝe właściciele posesji nie uzbierają w ciągu miesiąca pełnych pojemników 

śmieci, mogą podpisać umowę na wywóz co dwa miesiące, sprawy szczegółowe będą 

określone w umowie. 

  

Pani Halina Gad – mieszkańcy zgłaszają problem odnośnie wyrzucania odpadów 

powstających podczas palenia w piecach centralnego ogrzewania (ŜuŜel i popiół). 

Gdzie mogą to wyrzucać?  

 

Pan Stanisław Drogosz – Komisje: Rewizyjna i Gospodarki Komunalnej 

zaproponowały obniŜenie odpłatności przez mieszkańców przez pół roku do 3 zł, 

Ŝeby zachęcić ludzi do nowego systemu usuwania odpadów, a róŜnicę pokryć 

z budŜetu gminy. 

Natomiast dla mieszkańców Promnika zaproponowały obniŜenie ustalonej kwoty 

o 50 %. 

 

Komisja BudŜetu i Inwestycji poparła wniosek Komisji Rewizyjnej i Gospodarki 

Komunalnej, ale proponuje obniŜenie kwoty do 3 zł + VAT na cały 2008 r. 

RóŜnicę wynikająca z ulg pokryć z budŜetu gminy. RównieŜ zastosować ulgę dla 

mieszkańców sołectwa Promnik. 

 

Pan Przewodniczący obrad – jeŜeli będę miał duŜo odpadów selektywnych i będę 

chciał, aby przedsiębiorstwo odbierało je z mojej posesji częściej niŜ raz w miesiącu, 

to co wtedy? 
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Pani Zdzisława Adamczyk – Kierownik RIT wyjaśniła, Ŝe jest to kwestia podpisania 

odpowiedniej umowy z przedsiębiorcą. 

 

Pani ElŜbieta Chłodnicka – Sekretarz Gminy przedstawiła projekty uchwał: 

- w sprawie likwidacji jednostki organizacyjnej gminy - „Zespołu Obsługi Szkół 

w Strawczynie” – w przedłoŜonym projekcie uchwały załoŜony jest termin 

likwidacji Zespołu Obsługi Szkół z dniem 31.12.2007 r. Pracownicy Zespołu staną 

się pracownikami Urzędu Gminy, mienie przejdzie na wyposaŜenie Urzędu. Pan 

Wójt wyda zarządzenie w sprawie zmian w Regulaminie Organizacyjnym Urzędu. 

Docelowo będzie utworzony Referat Oświaty, Kultury, Zdrowia i Promocji. 

Kierownik Zespołu zostanie Kierownikiem Referatu, do tego Referatu będzie 

włączony GOK wraz z pracownikami,  

− w sprawie przekształcenia samodzielnego Samorządowego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Strawczynie polegającym na jego likwidacji i utworzeniu 

Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Strawczynie – jest to projekt 

uchwały, który nie będzie podejmowany na tej Sesji tylko podlega zaopiniowaniu 

przez Komisje Rady Gminy i Radę Gminy. Jest to decyzja Rady Gminy – czy 

zaopiniuje pozytywnie, czy nie. Radni mogą wnosić swoje propozycje. Później 

projekt ten zostanie przesłany do Wojewody, Rady Powiatu i Starosty równieŜ 

w celu zaopiniowania. W projekcie uchwały zaproponowany jest likwidator – 

obecny Kierownik SZOZ-u oraz termin otwarcia i zakończenia likwidacji. 

Pracownicy SZOZ-u staną pracownikami niepublicznego zakładu opieki 

zdrowotnej, mieniem będzie zarządzała Gmina. Są wnioski Komisji 

o przeprowadzenie konsultacji z pracownikami SZOZ-u i społeczeństwem. 

 

Pani Halina Gad zaproponowała, aby zaprosić prawnika lub kompetentną osobę, która 

przedstawi warianty funkcjonowania słuŜby zdrowia. Dalsze konsekwencje 

przekształcenia mogą być takie, Ŝe majątek zostanie oddany lekarzom za 

przysłowiową złotówkę. ZałoŜyć warianty: optymistyczny i pesymistyczny. 
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Pan Przewodniczący obrad i Pani Halina Gad zaproponowali, aby przed podjęciem 

w/w projektu uchwały zaprosić prawnika lub osobę, która zajmowała się juŜ 

przekształceniem słuŜby zdrowia i udzieli informacji.  

 

 

Wszystkie wnioski Komisji: 

1) do projektu uchwały w sprawie określenia górnej stawki opłat ponoszonych 

 przez właścicieli nieruchomości za odbiór odpadów komunalnych: 

- obniŜenie odpłatności przez mieszkańców przez pół roku do 3 zł, Ŝeby zachęcić 

ludzi do nowego systemu usuwania odpadów, a róŜnicę pokryć z budŜetu 

gminy,  

- dla mieszkańców Promnika obniŜyć ustaloną opłatę o 50 %, 

- w projekcie uchwały wpisać kwoty brutto, np. w § 1 pkt. 1 a) 5,35 zł (w tym 7 

% VAT) i sprecyzować zapis, Ŝe jest to kwota płacona za opróŜnienie jednego 

pojemnika, bo z obecnego zapisu wynika, Ŝe moŜna mieć 5 pojemników do 

opróŜnienia i zapłaci się 5 zł, natomiast w § 1 pkt. 1 b) wymienić kwotę 16,05 

zł (w tym 7 % VAT), 

2) do projektu uchwały  w sprawie przekształcenia sSZOZ-u w Strawczynie 

polegającym na jego likwidacji i utworzeniu Niepublicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej: 

- przed podjęciem projektu uchwały w sprawie przekształcenia sSZOZ-u 

w zakład niepubliczny zaprosić prawnika lub osobę, która zajmowała się juŜ 

przekształceniem słuŜby zdrowia i udzieli informacji.  

 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokołowała:      Przewodniczący obrad: 

 

Małgorzata Woźniak     Stanisław Gieroń 


